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Van de voorzitter 

Beste CDA-ers,

Aan het begin van de zomervakantie nog even een
teken van leven van uw lokale CDA afdeling.
Na de geslaagde ledenvergadering in maart dit jaar
zijn we met een kleine groep leden verder gegaan
met de door u aangedragen ideeen voor het lokale
CDA gemeenteraadsprogramma 2014 – 2018.
uiteraard zal dit programma tevens fungeren als de
basis voor ons verkiezingsprogramma voor de ge-
meenteraadsverkiezingen in maart 2014. Met enige
trots kan ik u melden dat het concept programma ge-
reed ligt. Om het de concurrentie niet al te gemak-
kelijk te maken plagiaat te plegen, is besloten het
concept programma nog niet in deze CDAttentie te
publiceren maar pas in het najaarsnummer. u krijgt
in de najaarsledenvergadering van november nog-

maals de gelegenheid uzelf uit te spreken over het
concept verkiezingsprogramma.
Ook werd op de ledenvergadering in maart door een
van onze leden de suggestie gedaan iets meer om-
trent reilen en zeilen van de bestuurlijke federatie op
VoornePutten uit de doeken te doen. u vindt het
jaarverslag 2012 van de bestuurlijke federatie afge-
drukt op een van de volgende pagina’s.
Noteert u verder alvast in uw agenda: Op maandag
14 oktober komt Mona keijzer spreken over het on-
derwerp ‘Toekomst van de zorg’. Vermoedelijke lo-
catie is ‘De Veste’ in Hellevoetsluis. let op aankon-
digingen in de streekbladen rond die tijd, want het
najaarsnummer van de CDAttentie is dan nog niet
verschenen.

Rest mij u allen een prettige zomervakantie toe te
wensen,

Kees van Zuilen

informatiebulletin Van het cda - westVoorne
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Het merendeel van het collegeprogramma is inmid-
dels gerealiseerd. De plaatselijke politiek is in een
wat rustiger vaarwater gekomen en de politieke par-
tijen beginnen zich meer en meer warm te lopen
voor de gemeenteraadsverkiezingen op 19 maart
2014. 
Nu is dat rustiger ‘vaarwater’ maar heel betrekkelijk.
Aan alles valt te merken dat partijen zich aan het
profileren zijn om de gunst van de kiezer voor zich
te winnen. Geen zee lijkt daarbij te hoog. Ga je daar-
in mee, of kies je voor consistente koers? CDA
Westvoorne kiest bewust voor dat laatste. Op soci-
aal-economisch gebied willen wij vooral sociaal zijn,
degelijk als het gaat om financieel beleid en appel-
lerend op het terrein van waarden en normen. 

Is er dan geen nieuws van het front? Wel degelijk.
Wat de vorming van de Metropoolregio betreft, den-
dert de trein voort. Wel met wat minder wagonnetjes.
Om het benodigde draagvlak te verkrijgen, beperkt
de scope zich inmiddels tot het onderbrengen van
de vervoersautoriteit in dit vehicle en het gezamen-

lijk oppakken van de economie. Vooral op Voorne-
Putten maken de lokale besturen zich sterk om ook
de pijler ‘groen’ hieraan toe te voegen, maar voor-
alsnog lijkt dit nog een brug te ver. Waar het meren-
deel van de 24 deelnemende gemeenten zich wel
zorgen over maken is het democratisch gehalte van
de Metropoolregio. Houden we nog wel voldoende
zeggenkracht, zeker als kleine speler in het grote ge-
heel? Ook het feit dat de afschaffing van de WGR+-
regio’s (waar onder de Stadsregio) nog steeds geen
gelopen race lijkt, roept vraagtekens op. Waarom
met zoveel vaart al iets optuigen als de noodzaak
nog niet onomstotelijk vaststaat? Wat de vervoers-
autoriteit betreft, is overigens opmerkelijk dat alles
wat met vervoer te maken heeft, elders in het land
(de regio Amsterdam uitgezonderd) vooral een pro-
vinciale aangelegenheid is en blijft. Hoe de definitie-
ve besluitvorming komend najaar zal uitvallen, is dan
ook zeker nog ongewis te noemen.
Als enige partij in de gemeenteraad blijft CDA
Westvoorne vechten voor de leefbaarheid in Tinte.
Het verenigingsleven en de accommodaties spelen
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daarin een grote rol. In dat licht hebben wij ons ook
sterk gemaakt om de opheffingsnorm van kleinere
scholen van tafel te krijgen. een daartoe strekkende
motie is zelfs unaniem aangenomen. Wij zien de
school in combinatie met het verenigingsgebouw en
een op deze locatie te bouwen sporthal met enkele
woningen als de kurk waarop de Tintese gemeen-
schap drijft.
In Oostvoorne was de mogelijke komst van een jOP
aan de Hofwei een heet hangijzer. Wij zijn en blijven
van mening dat jongeren, na zoveel jaren van pra-
ten, recht hebben op een ‘eigen’ plaats. De oplos-
sing in de vorm van een mobiele jOP, die na de ont-
stane commotie het licht zag, voorkomt dat weder-
om een impasse dreigt. laat de jeugd blijk geven dat
zij zich hun positie bewust zijn. Ook zij vormen de
maatschappij. Hen ergens achteraf isoleren wijzen
wij af. In die mening staan wij niet alleen. Van jon-
gerenwerkers en politie vernemen wij soortgelijke
signalen.
In Rockanje richt de aandacht zich op de dorpsver-
nieuwing. Het Dorpsplein moet de levendigheid ver-
sterken door daar een terrasfunctie aan toe te ken-
nen. komend najaar zal er op het Dorpsplein ook
een boom worden geplant en daaromheen wat
bankjes worden gecreëerd. Het parkeerprobleem in
het centrum is hiermee niet opgelost. Daarvoor zal
het parkeerterrein achter Zeeman tijdelijk worden uit-
gebreid met 55 parkeerplaatsen. Portefeuillehouder
Hans van lith wil hier eveneens een deel van de
markt situeren. Vooralsnog mag hij daarbij niet re-
kenen op onze steun. Het kost niet alleen extra geld,
zo’n 30.000 euro, maar doet ook geen recht aan de
ideeën die de burgers hebben met deze omgeving.

Zelfs de marktkooplieden lijken hierbij buiten spel te
staan.
een heet hangijzer blijkt het handhavingsbeleid te
zijn. Nadat een tiental jaren geleden na een gene-
raal pardon een nieuwe start is gemaakt, zijn er we-
derom diverse illegale (woon)situaties geconsta-
teerd. Daar waar bewust de grenzen van het toe-
laatbare zijn gezocht, moet de burger altijd rekening
houden met de mogelijkheid van handhaven.
Vergeet niet dat het recht dat hij zich heeft toegeëi-
gend, ten koste kan gaan van de rechtszekerheid
van anderen. Voor CDA Westvoorne is dat geen is-
sue. Gedoogsituaties wijzen wij dan ook nadrukke-
lijk af. Wel zijn wij van mening dat indien legalisering
tot de mogelijkheden behoort, die weg moet worden
gevolgd.
De afgelopen maanden is de discussie met betrek-
king tot een mogelijke herindeling geluwd.
Waarnemend-burgemeester Van Heijningen van
Hellevoetsluis, die in opdracht van zijn gemeente-
raad onderzoek moet doen naar een mogelijke sa-
menvoeging van Brielle, Westvoorne en Helle -
voetsluis, is inmiddels tot de conclusie gekomen dat
een draagvlak hiervoor ontbreekt. Tegelijkertijd er-
kent hij dat samenwerking op Voorne, dan wel op
Voorne-Putten, met minder terughoudendheid moet
worden opgepakt dan tot nu toe plaatsvindt. Of hij
hierbij namens zijn gemeente, dan wel alle ge-
meenten spreekt, blijft nog in het ongewisse. Wellicht
dat de uitkomsten van de bestuurskrachtmeting hier
komend najaar duidelijkheid in zullen verschaffen.

Ebco Vriend

Het is een boeiende tijd om onze gemeente te be-
sturen en daar actief in te zijn. Het boeiende is om
in een periode dat er minder te besteden valt alle
creativiteit te gebruiken om toch zaken in stand te
houden en zelfs verbeteringen te bereiken. Dat geld
zeker in het sociale domein waar ik als CDA-wet-
houder de gemeente mag dienen om zaken tot
stand te brengen.

Zo begon ik al met de opgave om met 40% te be-
zuinigen op het jongerenwerk en toch het jongeren
werk in de benen te houden. en gelukkig kunnen we
constateren dat we nu, na bijna een jaar, kunnen
zeggen dat door creatief te zijn en jongeren en ook
ouders er zelf bij te betrekken er meer gepresteerd
wordt met flink wat minder geld.
Dat geldt  in zekere zin ook het WMO-beleid dat eind
vorig jaar unaniem door de raad is goedgekeurd.
Dan speken we over de kanteling. Dat betekent dat
je niet als zodanig het recht kan claimen om allerlei
voorzieningen te eisen. Nee, op de eerste plaats
moeten we omzien naar elkaar om vervolgens te kij-
ken hoe we met elkaar kunnen zorgen dat een ieder
goed kan functioneren in onze maatschappij. komen

we vervolgens tot de conclusie dat daar iets aan
schort, dan zal de gemeente bijspringen.
Zo sprak ik medio juni nog een oudere dame uit
Rockanje die door een ernstige ziekte wel een jaar
uit de roulatie was. Veel steun had zij gekregen van
haar kinderen, maar vooral ook van vrienden. en nu
ze weer redelijk de oude is, zet zij zich juist weer in
voor anderen die het nu nodig hebben. 
Op deze en nog vele andere manieren, kunnen we
ons inzetten voor anderen die soms kort of wellicht
zelfs gedurende langere tijd, hulp nodig hebben. Het
zijn van die mooie, aansprekende voorbeelden. Wat
het nog mooier maakt, is dat deze er in overvloed
zijn. Voor die vele vrijwilligers en niet te vergeten de
mantelzorgers heeft deze coalitie, ondanks de vele
bezuinigingen, extra geld gevonden voor extra on-
dersteuning.
Ook ben ik druk in de weer om de VVV te transfor-
meren naar de toekomst met minder geld van de ge-
meente en toch een goede dienstverlening overeind
te houden. en dan de bibliotheek. Deze zal een wel
zeer forse verandering ondergaan als de gemeen-
teraad het voornemen goedkeurt en daar heb ik al-
le vertrouwen in. De bibliotheek zal, zowel in
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Rockanje en in Oostvoorne, in een school intrekken.
Dit in het kader van de brede school. Daarbij zal ook
veel meer aandacht uitgaan naar kinderen van 0 tot
12 jaar. Onder meer door de kinderen meer te be-
trekken bij het lezen. Ook de ouderen vergeten wij
in dat geheel niet. Middels een bezorgdienst willen
we het hen wat vergemakkelijken toch boeken van
de bibliotheek te blijven lezen. 

Dit zijn zo een paar zaken, die ik summier benoem,
waarbij ik naar mogelijkheden zoek om met minder
geld waar mogelijk meer te presteren. Dat vergt
vooral creatief naar zaken te kijken . 

Nico Groenewegen 

Jaarverslaf 2012 
federatief bestuur cda Voorne-Putten

1. Inleiding
Voor u ligt met enige trots het eerste jaarverslag van
het federatief bestuur CDA Voorne-Putten. Dit jaar-
verslag is in de eerste plaats een verantwoordings-
document van het federatief bestuur aan de bestu-
ren van de CDA afdelingen gelegen op Voorne-
Putten. Daarnaast is het jaarverslag een informa-
tiedocument. Het jaarverslag verschaft inzicht in de
ontwikkelingen die de federatie  doormaakt en zicht
op de activiteiten die op basis van overeengekomen
doelstellingen zijn verricht. Doordat verschillende op-
eenvolgende jaarverslagen in de toekomst met el-
kaar kunnen worden vergeleken, is het jaarverslag
ook een eerste aanzet tot een vergelijkingsdocu-
ment. 

Na enkele algemeen van belang zijnde onderwer-
pen, krijgt het verslag aan de hand van de doelstel-
lingen van de federatie zijn vorm. Het verslag wordt
afgesloten met een eindconclusie over het functio-
neren van de federatie in haar eerste jaar.
Het financieel jaarverslag maakt onderdeel uit van
dit jaarverslag, met dien verstande dat deze een ei-
gen voorgeschreven vaststellings- en instemmings-
procedure kent. u treft deze aan in een afzonderlij-
ke bijlage.

2. Oprichting Federatie
Op 11 november 2011 zijn de CDA afdelingen van
Bernisse, Brielle, Hellevoetsluis, Spijkenisse en
Westvoorne overeengekomen een samenwerkings-
verband vorm te geven in de vorm van federatief
bestuur CDA Voorne-Putten.
De basis voor het handelen van het bestuur zijn de
statuten. De ondertekening hiervan vond op boven-
genoemde datum plaats in de Sjoel te Brielle door
respectievelijk: afgevaardigden van bovengenoem-
de gemeenten, van het dagelijks bestuur CDA
landelijk (mevr. Anita Rasenberg), de voorzitter da-
gelijks bestuur Provinciale CDA afdeling Zuid-
Holland (dhr. Tony Bos) & vicevoorzitter johan
Burger en de voorzitter dagelijks bestuur regionale
CDA afdeling Waterweggebied (Cees Silvis). Dit al-
les onder het bezielende oog van mr. Arie Slob, con-
sulent van Zuid-Holland, initiator en medeoprichter
van de federatie.

3. Taakverdeling bestuur
kort na de oprichtingsvergadering zijn de bestuurs-
functie verdeeld. elke afdeling kent een vertegen-
woordiger in het bestuur. In goed overleg zijn de
functies als volgt verdeeld:
- Voorzitter - Hans van der Velde afdeling Hel -

levoetsluis, 
- Plaatsvervangend voorzitter – kees van Zuilen

afde ling Westvoorne,
- Secretaris - Willemijn kon afdeling Brielle, 
- Penningmeester Paul Ideler – afdeling Spijkenisse, 
- Algemeen bestuurslid – Cees los afdeling Ber -

nisse.

4. Werkafspraken bestuur
De 1e federatieve bestuursvergadering vond plaats
op 16 januari 2012 in Vierpolders.
Daar werd o.a. de wijze van vergaderen, praktisch
maken van de federatieve afspraken/intenties, de fi-
nanciën en een gezamenlijk actiepunt op weg naar
de verkiezingen besproken. Beslispunten daarover
waren:
- Vergaderdag federatiebestuur is op maandag en

wordt gehouden aan de Voorweg te Vierpolders. 
- Vergaderfrequentie is 4x per jaar, bij spoedeisen-

de zaken of meer aandacht vragende thema’s kun-
nen extra vergaderingen worden gepland.

- Vergadering duurt in principe niet langer dan 1,5 tot
2 uur, dit vereist van alle leden een strakke verga-
derdiscipline. 

- Verslag in de vorm van beknopte besluitenlijst.
- leden zijn zelf verantwoordelijk voor vervanging bij

verhindering.
- De opening van de vergaderavond is in vorm van

een gebed, gedicht of andere invulling, dit wordt
om toerbeurt verzorgd, dit zal op de uitnodiging
vermeld worden.

- De besluitenlijst wordt verzonden naar de secreta-
riaten van de afdelingen, de contactpersoon van
het eilandelijk fractieoverleg en de aanwezigen bij
de vergadering.

Het bestuur heeft in 2012 op basis van deze werk-
afspraken zeven maal vergaderd. 

5. Samenwerking bevorderen
een van de doelstellingen van de federatie is de on-
derlinge samenwerking tussen CDA-sympathisan-
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ten, -leden en afdelingen te bevorderen.  
Hieraan werd uitvoering gegeven door het organi-
seren van een BBQ voor bestuurs- en fractieleden
met partners, op 7 juli 2012. De BBQ werd onder
goede weersomstandigheden gehouden in de tuin
van de secretaris. De kosten voor deze activiteit wer-
den geheel betaald door de 20 deelnemers. 

Het federatiebestuur vertegenwoordigt des ge-
vraagd de afdelingsbesturen.
Hieronder een overzicht van bezochte bijeenkom-
sten:
- 8 februari 2012 bijeenkomst Waterweggebied;
- 6 juni 2012 bijeenkomst ledenwerfplan in het

Provinciehuis Den Haag;
- augustus 2012 bijeenkomst Waterweggebied;
- 17 december 2012 verkiezing Provinciale Voorzitter

in het Partijbureau Den Haag.

6. Delen gedachtengoed CDA
een taak van de federatie is de burgers in haar
werkgebied de opvattingen van het CDA regelmatig
onder de aandacht te brengen, onder andere door
voorlichting en scholing.
Hiertoe is er een CDA najaarscursus gehouden, on-
der coördinatie van provinciaal opleidingsconsulent
Arie Slob, waar 5 personen aan hebben deelgeno-
men.

7. Het houden van eilandelijke 
CDA-bijeenkomsten
Na het nodige voorbereid werk van onder andere le-
den van de afdeling Brielle, werd op 23 april onder
de vlag van de federatie in het verenigingsgebouw
te Tinte de eerste gezamenlijke bijeenkomst gehou-
den van de afdelingen Voorne-Putten.
Sprekers deze avond waren Christian Merkuur uit
Dordrecht die een formule had uitgevonden om jon-
geren enthousiast te krijgen voor het CDA en drs.
joba van den Berg-jansen. Zij leidde de discussie
over de koers van het CDA: kiezen en Delen van
het Strategisch Beraad.
er waren 38 personen aanwezig, notulist deze
avond was Tony Schram-langendoen. De avond is
financieel mogelijk gemaakt door een subsidie van-
uit afdeling Waterweggebied.

De tweede bijeenkomst vond plaats op 26 novem-
ber 2012, opnieuw in Tinte. 
Deze avond stelden twee kandidaten voor het
Provinciaal Voorzitterschap zich voor, te weten: de
heren Peter Pennekamp uit Gouda en klaas de
Vries uit leiden. Daarnaast werd de avond ingevuld
door Peter Oskam, lid van de tweede kamer en
woordvoerder veiligheid en justitie. Hij nam de 44
aanwezigen mee in zijn ervaringen als nieuw 2e
kamerlid en nam uitgebreid de tijd om vragen uit de
zaal te beantwoorden aan. 

8. Ledenwerving
De gezamenlijke bijeenkomsten genereren onder de
leden het nodige enthousiasme en samenhorig-
heidsgevoel, welke als basis kan dienen tot het in

enige vorm betrekken van niet leden bij het CDA. er
is binnen het bestuur van de federatie van gedach-
ten gewisseld om tot een permanente campagne te
komen. Deze eerste ideeënvorming dient nog ver-
der uitgewerkt te worden.

9. Campagne voeren
In de aanloop naar de verkiezingen 2012 voor de
Tweede kamer is onder leiding van Paul Ideler een
campagneteam samengesteld vanuit de afdelingen,
te weten jan van Schie Brielle, Willem korver
Hellevoetsluis, Niels Smoor Spijkenisse, jaco van
de kaa Bernisse, voor Westvoorne was (nog) geen
kandidaat beschikbaar.
Gelet op de periode waarin voorbereidingen dienden
plaats te vinden, midden in de vakantieperiode, is
het campagneteam niet echt van de wal gekomen.
Dit team vormt wel de eilandelijke basis voor de ge-
meenteraadsverkiezingen in 2014.

10. Contacten onderhouden met de pers
Rond de gezamenlijke bijeenkomsten zijn er pers-
berichten gemaakt en zijn er contacten geweest met
gekende journalisten. De federatie onthoudt zich
van politieke uitspraken. Deze zijn het domein van
de fracties.

11. Conclusies
De federatie is voortvarend uit de startblokken ge-
komen. Het is duidelijk dat deze vorm van niet vrij-
blijvende samenwerking leidt tot een schaalsprong
in aanzien voor het CDA Voorne-Putten. Dit blijkt on-
der meer door de bereidheid van sprekers en be-
windslieden om het eiland te bezoeken. Hiermee
neemt de invloed regionaal en zelfs landelijk toe.
Zoals eerder aangegeven geeft de samenwerking
ook energie en leidt tot meer enthousiasme bij onze
leden. Hier is extra behoefte aan, in een periode
waarin het CDA moeilijke tijden doormaakt. 

De federatie is een middel om de gezamenlijke am-
bities en doelstellingen van de afdelingsbesturen zo-
als geformuleerd in de statuten te realiseren. Het be-
stuur van de federatie kan deze echter slechts re-
aliseren door de inzet en middelen van deze zelfde
afdelingen. een kritische factor in de toegevoegde
waarde van de federatie derhalve.  

We wensen, met Gods zegen, dat de federatie in
2013 onverminderd haar activiteiten kan ontplooien.

Namens het bestuur,

Hans van der Velde, voorzitter

Willemijn Kon, secretaris


